
 

 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
Onderwerp: Historische schepen in historische haven centrum Dokkum en omgeving 
 
 
Geachte raad, 
 
In de raadsvergadering van 4 april 2019 is een motie van de fracties van Gemeentebelangen Noardeast-
Fryslân, ELP, PvdA en de VVD aan de orde geweest waarin het college werd gevraagd om ook in de 
zomerperiode de historische haven gratis ter beschikking te stellen aan historische schepen. 
Deze motie is niet in stemming gebracht nadat de portefeuillehouder toe had gezegd om met een brief aan 
de raad nader op dit verzoek in zullen gaan. 
 
Door middel van deze brief voldoen wij aan deze toezegging en informeren wij u over de mogelijkheden en 
onmogelijkheden met betrekking tot dit onderwerp. 
 
In de afgelopen jaren lagen er gemiddeld 4 bewoonde en 7 niet bewoonde historische schepen in de 
binnenhaven.  De niet bewoonde historische schepen mogen gratis liggen in de binnenhaven. De bewoonde 
schepen betalen daar €100,- per maand voor. 
 
Wij gaan er overigens van uit dat de voorgestelde wijziging (“ook voor de rest van het jaar”) niet de 
bewoonde historische schepen betreft. Dat zou namelijk betekenen dat er door het jaar heen, zowel in de 
binnenhaven als rond de bolwerken, een (historische) woonschepenhaven ontstaat. Dat maakt onder meer 
de ruimte voor de andere recreatievaart beperkt. 
 
In de daartoe vastgestelde verordening staat vermeld dat de vrijstelling van het liggeld van historische 
schepen geldt voor de “binnenhaven” (tussen Zijl en Kettingbrug). Om uitvoering te geven aan de gedachte 
in de motie (“buiten de historische haven”) zal de verordening aangepast moeten worden. 
 
Op basis van een overeenkomst tussen gemeente en havenmeester int de havenmeester de liggelden, 
zowel in de zomer-als de winterperiode. In de huidige situatie heeft de havenmeester dus inkomsten uit de 
Dokkum aandoende (historische/charter) schepen.  
Wanneer besloten wordt de liggelden ook in de zomerperiode en buiten de binnenhaven voor de historische 
schepen “vrij” te geven, loopt de havenmeester inkomsten mis. Uitvoering van de inhoud van de motie zal 
moeten resulteren in een overleg met de havenmeester hoe een en ander eventueel gecompenseerd kan 
worden. 
 
Wanneer er in de wintermaanden meer bewoonde historische schepen naar (de binnenhaven en rond de 
bolwerken van) Dokkum komen, zal er een praktisch probleem met betrekking tot de inzameling/afvoer van 
het vuilwater van deze schepen ontstaan. Op dit moment is er een vuilwaterinzamelingspunt bij de 
Woudpoortbrug en zijn er een 4-tal rioolaansluitingen aan de zuidkant van het grootdiep (De Dijk). Ook zijn 
er voorzieningen bij De Helling.  
De aanwezigheid van meer rioolaansluitingen ten behoeve van bewoonde schepen is, bij een toename van 
bewoonde schepen meer dan wenselijk. Deze zouden in eerste instantie bij de Diepswal en 
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Halvemaansspoort (noordzijde Grootdiep) gerealiseerd moeten worden. Dit zal technisch moeten worden 
onderzocht. 
 
Op dit moment is het de eigenaren van de “overwinterende” schepen vrij om hun schip te verlichten. De 
kosten van aanschaf verlichting en verbruik is voor eigen rekening.  
Om de verlichting te stimuleren kan er gekozen worden om het stroomverbruik gratis te maken of een 
eenmalige (jaarlijkse) bijdrage te verstrekken.  
 
Actieve promotie kan plaatsvinden door te adverteren in passende (vak)literatuur. 
 
Kort samengevat heeft uitvoering van het voorstel uit de motie een viertal financiële consequenties: 
eventuele compensatie derving inkomsten havenmeester, aanbrengen extra rioolaansluitingen, vergoeding 
stroomkosten ten behoeve van de verlichting van de schepen en actieve promotie. 
Al deze zaken zullen nader onderzocht moeten worden, waarna dit ter besluitvorming aan de raad kan 
worden voorgelegd. Wij streven ernaar uw raad voor het eind van 2019 dit voorstel voor te kunnen leggen.  
 
 
Met vriendelijke groet,  
Namens het college van burgemeester en wethouders van Noardeast-Fryslân,  
 
 
 
H.J.C.M. Verbunt, MBA     drs. H.H. Apotheker     
Secretaris      Burgemeester 
 


